



## Sparkling



### 2013 Il Magnifico

Blanc de Blancs, Brut Nature

Die Exzellenz aus dem Weingut Esterházy. Gewonnen aus bestem, partiell in Eichenfässern veredeltem Chardonnay, 18 Monate auf der Hefe gereift. Die delizöse Frucht, das seidige Mousseux und die feinsinnige Balance offerieren galanten Genuss auf hoffähigem Niveau.

“He glimmered like a galaxy”  
(Sir Walter Scott über Fürst Nikolaus II. Esterházy, 1821)

Fürst Nikolaus II. (1765-1833) beeindruckte sein Jahrhundert. Seine Auftritte waren von sagenhafter Pracht. In seiner berühmten Paradeuniform mit angeblich 10.000 Perlen und der Aigrette mit 4.000 Brillanten übertrumpfte er Europas gekrönte Häupter. Auch in der Inszenierung von Kunst und Festgehabte als Teil seiner Hofhaltung war er unschlagbar. Mit seinen Sammlungen ging Nikolaus II. mit dem Epitheton Il Magnifico in die Kunstgeschichte ein.

*His Excellency from the cellars of Esterházy Winery. Chardonnay harvested from the best vineyards, fermented partially in barrels, and left to mature for 18 month on the fine lees. The delicate fruit, satiny mousse and elegant balance offers charming, royal enjoyment of the highest level.*

„He glimmered like the galaxy“  
(Sir Walter Scott regarding Prince Nikolaus II Esterházy, 1821)

*Prince Nicholas II greatly impressed his contemporaries. His appearances were always incredibly splendid. In his famous parade uniform, believed to have been embroidered with 10,000 pearls, and his aigrette with 4,000 cut diamonds, he topped the bill of Europe's crowned heads. His presentation of art und the ostentatious feasts at his princely court were simply unbeatable.*

*With his art collections Nicholas II passed into history as Il Magnifico (the Magnificent).*

Geschmacksrichtung/Wine Style	Brut nature Brut nature
Alcoholgehalt/Alcohol	13,0%
Reifung/aging	Flaschengärung, 18 Monate sur lie Methode traditionnelle, 18 months sur lie
Speiseempfehlung/Food pairing	als Aperitif, zu Austern und Meeresfrüchten aperitif, oysters, seafood
EAN Code	900 8743 000 630